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Epidemiudvalget har efter ønske fra Jane Heitmann (V) anmodet om, at jeg i et kom-

mende samråd besvarer følgende spørgsmål:  

 

”Statsministeren bedes redegøre for regeringens prioriteringer i forhold til lyntest af 

regeringen samt udvalgte ansatte i ministerierne, samtidig med at smitten var høj på 

landets plejehjem, at regeringen fravalgte lyntest af plejepersonale på trods af ledig 

lyntestkapacitet, og statsministeren igen og igen på pressemøder, understregede vig-

tigheden af at passe på landets mest sårbare og ældre. Der henvises til DR-artikel 

3/6-21: ”Mens lyntest på plejehjem blev droppet fik ministerens egne medarbejdere 

lyntest”. https://www.dr.dk/nyheder/indland/mens-lyntest-paa-plejehjem-blev-drop-

pet-fik-ministrenes-egne-medarbejdere-lyntest”” (EPI samrådsspørgsmål AR, alm. 

del) 

 

Jeg lægger stor vægt på, at spørgsmål fra Folketinget besvares i overensstemmelse 

med de gældende regler. Der har i den forbindelse under skiftende statsministre været 

fast praksis for, at det er den ansvarlige ressortminister, der besvarer spørgsmål fra 

Folketinget om en given sag på regeringens vegne.  

 

Jeg skal på den baggrund anmode om, at udvalgets samrådsspørgsmål AR, der ved-

rører anvendelsen af kviktest i starten af 2021, stilles til justitsministeren og 

sundhedsministeren som de vedkommende ministre. 

 

Jeg bemærker, at udvalget allerede har stillet flere samrådsspørgsmål om samme 

emne til justitsministeren og sundhedsministeren. 

  
 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 
 

 

Mette Frederiksen 

København, den 8. juni 2021 
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